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Protokół Nr XLV/23 
z XLV Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 10 sierpnia 2023 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1325 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 22 
 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XLV Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich zebranych na sesji: radnych, gości 
i pracowników Starostwa. W sesji uczestniczyło 22 radnych, co wobec 25 osobowego składu 
Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności pracowników starostwa i gości 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność: 
- Iwona Plaskota, 
- Marcin Frączek, 
- Jacek Szydło. 
 Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administratorem danych osobowych jest Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 
10-516 Olsztyn). Poinformował, że dane osobowe przetwarzane są w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. W trakcie przetwarzania danych osobowych 
przysługuje prawo dostępu do swoich danych osobowych. W związku z przetwarzaniem 
danych osobowych, w przypadku powzięcia informacji o nieprawidłowym przetwarzaniu tych 
danych, osoby, których dane są przetwarzane mają prawo do wniesienia skargi do organu 
nadzorczego – Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych. Nagrania z transmisji 
udostępniane są w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Powiatu 
Olsztyńskiego. Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzane są zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa, a następnie archiwizowane, zgodnie z jednolitym 
rzeczowym wykazem akt organów powiatu i starostw powiatowych. Szczegółowe informacje 
na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie Informacji Publicznej, 
na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści protokołu 
z XLII Sesji Rady Powiatu z dnia 25 maja 2023 r. i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
protokół został zatwierdzony. 

Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany 
porządek obrad, który nie podlega głosowaniu (stanowi on załącznik nr 3 do protokołu). 
Zmiany do przesłanego porządku obrad, zgodnie z art. 15 ust. 2 ww. ustawy wprowadzić może 
Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Porządek obrad został przesłany mailowo wraz 
z materiałami na sesję.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 
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Pan Zbigniew Kukuć Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na wprowadzeniu do porządku obrad, 
po punkcie 8 – dodatkowego punktu pod nazwą Pkt 9. Rozpatrzenie skargi.  

Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku o zmianę 
w porządku obrad Sesji polegającą na wprowadzeniu do porządku obrad, po punkcie 8 –
dodatkowego punktu pod nazwą Pkt 9. Rozpatrzenie skargi.  

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur 
Wrochna 
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Joanna Michalska-Reda, Iwona Plaskota, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek o zmianę w porządku obrad został przyjęty. 
 
Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2023 

– podjęcie uchwały (druk nr 323). 
5. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037 

– podjęcie uchwały (druk nr 324). 
6. Przyjęcie Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026 

– podjęcie uchwały (druk nr 325). 
7. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na rok 2023 
– podjęcie uchwały (druk nr 326). 

8. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego 
– podjęcie uchwały (druk nr 327). 

9. Rozpatrzenie skargi. 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 
Powiatu w Olsztynie (21 czerwca 2023 r.) odbyło się 7 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
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Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które zostały ujęte w porządku obrad 
sesji. Praca Zarządu objęła również poniższe zadania: 

Realizacja budżetu Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu jeden raz dokonał zmian w budżecie Powiatu na rok 2023. 
Gospodarowanie mieniem Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu wystąpił do Prezydenta Olsztyna z wnioskiem o nabycie części działki 

nr 251/5 położonej pomiędzy ul. Partyzantów i ul. Kopernika w Olsztynie, z myślą 
o budowie miejsc postojowych w sąsiedztwie budynku Starostwa. Prezydent wyraził zgodę 
na sprzedaż działki z zaliczeniem nakładów poniesionych przez Powiat na budowę 
parkingu. Zarząd Powiatu zdecydował o kontynuacji adaptacji działki nr 251/5 pod 
parking. 

2) Powiat Olsztyński przejął protokolarnie obiekt przy ul. Dąbrowszczaków 41 w Olsztynie, 
przekazany nam w trzyletnie użyczenie przez Komendanta Wojewódzkiego Policji. Obiekt 
został podużyczony Powiatowemu Inspektoratowi Nadzoru Budowlanego, który rozpoczął 
już remont budynku. Wojewoda Warmińsko-Mazurski zadeklarował pokrycie części 
kosztów remontu w kwocie około 70.000 do 80.000 zł. Zarząd Powiatu również 
zdecydował o przeznaczeniu na ten cel kwoty 70.000 zł z rezerwy ogólnej. Po zakończeniu 
remontu Zarząd planuje wystąpienie do Wojewody z wnioskiem o przekazanie 
przedmiotowej nieruchomości na własność Powiatowi Olsztyńskiemu.  

3) W okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 
a) 4 postanowienia w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 2 decyzje w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd jednostkom organizacyjnym 

Powiatu, 
c) 5 opinii do decyzji ZRID w sprawie planowanych inwestycji drogowych. 

Sprawy drogowe: 
1) Zarząd Powiatu odbył serię spotkań z wójtami gmin Powiatu Olsztyńskiego w sprawie 

współdziałania w zakresie modernizacji dróg powiatowych:  
a) w trakcie spotkania z wójtem gminy Świątki, wójt zadeklarował zwiększenie wysokości 

wsparcia finansowego Gminy udzielonego Powiatowi Olsztyńskiemu na realizację 
zadania pn. „Wyrównywanie szans mieszkańców poprzez modernizację 
popegeerowskiej drogi powiatowej Nr 1401N na odcinku Gołogóra – Skolity wraz 
z infrastrukturą towarzyszącą” o kwotę 50.000 zł do maksymalnej wysokości 64.000 zł, 

b) w trakcie spotkania z Wójtem Gminy Dywity: 
 wójt podtrzymał deklarację wsparcia finansowego udzielonego przez Gminę 

Powiatowi Olsztyńskiemu na realizację zadania polegającego na modernizacji 
odcinka drogi powiatowej Nr 1449N w m. Wadąg w wysokości 1 mln zł, 

 w związku z informacją, że oferty złożone w postępowaniu przetargowym 
na  budowę Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu przekraczają środki 
zabezpieczone na ten cel, Wójt Gminy Dywity zadeklarował gotowość zwiększenia 
udziału Gminy w roku 2025 w wysokości 50% zwiększonych kosztów inwestycji. 

c) w trakcie spotkania z Wójtem Gminy Jonkowo ustalono, że: 
 Powiat Olsztyński  przeznaczy w latach 2023 i 2024 kwotę 500.000 zł 

na dokumentację projektową drogi Nr 1203N Jonkowo – Gamerki Wielkie. Zarówno 
dokumentacja, jak i późniejsza modernizacja drogi będą wykonywane etapami (etap 1: 
Jonkowo – Pupki, etap 2: Pupki – granica powiatu), 

 w kwocie 500.000 zł znajduje się udział Gminy Jonkowo (250.000 zł), który zostanie 
pokryty przez Powiat w zamian za przejęcie przez Gminę drogi powiatowej 
o nawierzchni gruntowej na odcinku Mątki – Polejki, 
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 w roku 2023 Powiat wykona remont odcinka drogi w miejscowości Pupki, 
dofinansowany z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

 do budżetu Powiatu na rok 2024 zostanie wpisane zadanie polegające na przebudowie 
drogi powiatowej na odcinku Jonkowo – Wilimowo. Powiat Olsztyński będzie 
starał się pozyskać środki na przebudowę drogi z dostępnych programów unijnych 
i rządowych, 

 Wójt Gminy Jonkowo zaakceptował powyższe ustalenia, podtrzymał również 
deklarację współfinansowania Gminy Jonkowo w realizowanych zadaniach 
w wysokości około 1 mln zł rocznie, przez 3 lata. 

d) w trakcie spotkania z Wójtem Gminy Purda ustalono, że Powiat Olsztyński złoży 
wniosek o dofinansowanie zadania pn. ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 1463N 
na odcinku Klebark Wielki – Klewki” w ramach kolejnej edycji Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. Gmina Purda deklaruje dofinansowanie inwestycji w wysokości 
50% wkładu własnego w latach 2024-2025. 

e) na spotkanie z Zarządem był zaproszony również Burmistrz Biskupca, jednak 
poinformował, że obowiązki służbowe nie pozwalają mu uczestniczyć w posiedzeniu, 
natomiast złożył ustną deklarację dofinansowania  inwestycji pn. „Rozbudowa drogi 
powiatowej nr 1509N Borki Wielkie – Kobułty” w wysokości 50% wkładu własnego.   

f) Zarząd Powiatu podjął 2 uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji innych 
jednostek samorządu terytorialnego (gmin powiatu olsztyńskiego, sąsiednich 
powiatów) dotyczących zaliczenia dróg do innej kategorii. 

g) Przed wyznaczonym terminem zostało oddane do użytku rondo w ciągu drogi 
powiatowej Nr 1372N na wjeździe ulicą Bartąską w Bartągu do Olsztyna. Na wrzesień 
zostały zaplanowane odbiór i finalizacja inwestycji. 

Sprawy z zakresu opieki zdrowotnej:  
1) Zarząd Powiatu przyjął sprawozdania finansowe Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza 

w Biskupcu oraz Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście za 2022 rok.  
2) Do Szpitala Powiatowego w Biskupcu trafiła nowoczesna, mobilna aparatura 

diagnostyczna o wartości ponad 677 tys. zł. Są to nowoczesne kardiomonitory i mobilne 
aparaty USG i RTG. Zakup umożliwiły środki z Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych. 
Ze wsparcia RARS skorzystał także Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście, do którego zakupiono 10 specjalistycznych łóżek o łącznej wartości 68 tys. zł. 

Sprawy z zakresu pomocy społecznej: 
1) W związku z planowanym przejściem na emeryturę dyrektora Domu Pomocy Społecznej 

w Grazymach Zarząd podjął uchwałę w sprawie ogłoszenia naboru na stanowisko dyrektora 
DPS.    

Sprawy z zakresu oświaty i kultury:  
1) Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przygotowanie i złożenie wniosku w konkursie 

na tworzenie i wsparcie funkcjonowania 120 branżowych centrów doskonałości 
zawodowej w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności. Chęć 
złożenia wniosku zgłosił Zespół Szkół w Olsztynku, który planuje budowę Centrum 
Doskonalenia Zawodowego przy szkole. Konkurs zakłada możliwość otrzymania 
dofinansowania w wysokości od 9 do 16 mln złotych. Dofinansowanie może objąć 
100% wartości przedsięwzięcia.  

2) Zarząd Powiatu, na wniosek dyrektor szkoły, wyraził zgodę na zwiększenie naboru 
uczniów do klas pierwszych Samorządowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Dywitach. Plan 
naboru zatwierdzony 25 kwietnia 2023 r. zakładał nabór 110 uczniów klas pierwszych, 
obecnie zwiększamy liczbę uczniów do 124.   
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3) Starosta Olsztyński po raz czwarty wręczył nagrody "Młodzi i zdolni". Ich laureatami jest 
12 najlepszych uczniów szkół, dla których samorząd Powiatu Olsztyńskiego jest organem 
prowadzącym. Młodzież otrzymała listy gratulacyjne, upominki i czeki na 1 tys. zł. 

Inwestycje powiatowe: 
Zarząd Powiatu dokonał wyboru zadań, o dofinansowanie których będziemy się ubiegać 

z programów rządowych: 
a) W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – 

edycja VI (PGR) zostaną złożone wnioski o dofinansowanie następujących zadań: 
 w  puli do 2.000.000 zł: „Modernizacja drogi powiatowej nr 1370N na odcinku 

od msc. Gietrzwałd do msc. Łajsy”, 
 w puli do 8.000.000 zł: „Modernizacja drogi powiatowej nr 1437N na odcinku 

od msc. Olsztynek do msc. Nadrowo”. 
b) W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – 

edycja VIII zostaną złożone wnioski o dofinansowanie następujących zadań: 
 w  puli do 2.000.000 zł: „Budowa kanalizacji deszczowej w miejscowości Godki 

w ciągu drogi powiatowej nr 1368N”, 
 w puli do 8.000.000 zł: „Przebudowa skrzyżowania ulic Olsztyńskiej, Wilczej i Emila 

von Behringa w Olsztynku”, 
 w puli do 30.000.000 zł: „Budowa bursy szkolnej dla Zespołu Szkół Rolniczych 

w Smolajnach”.   
c) W ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – edycja II zostaną złożone 

wnioski o dofinansowanie następujących zadań: 
 rewitalizacja kapliczek warmińskich w Brąswałdzie, Bartągu i Dobrym Mieście, 
 rewitalizacja XV-wiecznych piwnic Zamku Krzyżackiego w Olsztynku, 
 rewitalizacja budynku szkolnego schroniska młodzieżowego przy Zespole Szkół 

w Biskupcu, 
 rewitalizacja obiektu Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście.  

2) Zarząd poświęcił kilka posiedzeń analizie przebiegu inwestycji, na które Powiat Olsztyński 
otrzymał dofinansowanie z Programu Polski Ład: 
a) „Budowa Powiatowo-Gminnego Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu” 

– komisja przetargowa dokonała oceny ofert złożonych w postępowaniu o udzielenie 
zamówienia publicznego polegającego na budowie obiektu. Oferta uznana przez 
Komisję za najkorzystniejszą przewyższyła kwotę przeznaczoną na sfinansowanie 
zamówienia o 3.985.000 zł.  
Zarząd postanowił unieważnić postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego 
z uwagi na brak środków w budżecie Powiatu, wystąpić o nową promesę i rozpisać 
kolejny przetarg na realizację zadania w wariancie, który zakłada opracowanie 
dokumentacji projektowej dla trzech obiektów oraz budowę trzech obiektów do stanu 
surowego otwartego. 

b) ,,Budowa Powiatowego Centrum Sportu i Zdrowia przy Zespole Szkół w Olsztynku – 
etap I” – Zarząd dokonał wyboru wariantu postępowania. Zakłada on przeprowadzenie 
postępowania na wybór wykonawcy na doprowadzenie inwestycji do stanu surowego 
zamkniętego z opcją wykonania elewacji zewnętrznej i przyłączy. 

3) Zarząd Powiatu wyraził zgodę na złożenie wniosku w Programie PFRON pn. „Dostępna 
przestrzeń publiczna”. Propozycja udziału w programie wynika z potrzeb dostosowania 
obiektu Starostwa Powiatowego w Olsztynie do potrzeb osób niepełnosprawnych. Program 
dopuszcza możliwość złożenia wniosku w wysokości do 550.000 zł, dofinansowanie może 
stanowić maksymalnie 80% kosztów przedsięwzięcia. 
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4) Zarząd Powiatu podjął decyzję o złożeniu wniosku w konkursie organizowanym przez 
Ministerstwo Obrony Narodowej pn. ,,Strzelnica w powiecie”.  Planowana jest budowa 
strzelnicy na terenie gminy Purda.  

5) Dawna synagoga w Barczewie otrzymała dofinansowanie z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków w wysokości 1 274 000 zł. Środki pozwolą na realizację II etapu 
rewaloryzacji obiektu, którym ma być przystosowanie synagogi do całorocznego 
wykorzystania na rzecz kultury i turystyki. 

Bezpieczeństwo: 
14 lipca wicestarosta Joanna Michalska-Reda podpisała w imieniu Powiatu 

Olsztyńskiego porozumienie z wojewodą warmińsko-mazurskim na realizację projektu 
z programu MSWiA "Razem bezpieczniej” im. Władysława Stasiaka. Powiatowi przyznano 
prawie 100 tys. zł na utworzenie mobilnego centrum bezpieczeństwa powiatu olsztyńskiego 
„NOL-ek”. To nowoczesny projekt profilaktyczno-edukacyjny, który będzie promował zasady 
bezpieczeństwa w życiu codziennym, w cyberprzestrzeni i na drodze.  
Współpraca międzynarodowa: 

1) Samorząd Powiatu Olsztyńskiego 7 lipca podpisał porozumienie z ukraińskim Rejonem 
Rówieńskim, dotyczące woli umacniania wzajemnych kontaktów pomiędzy 
społecznościami lokalnymi. 

2) Pierwszym działaniem w ramach zawartego porozumienia jest wizyta 25 dzieci 
i młodzieży z Rejonu Rówieńskiego, które w czasie wojny straciły opiekunów 
i członków rodzin. Wraz z 4 opiekunami przebywają w Domu dla Dzieci w Gryźlinach. 
Powiat Olsztyński umożliwia im nieodpłatny pobyt, wyżywienie i atrakcje turystyczne. 
Na ten cel udało się pozyskać od sponsorów blisko 60 tys. zł. 

Współpraca z innymi samorządami: 
a) 22 i 23 czerwca wicestarosta Joanna Michalska-Reda reprezentowała Powiat Olsztyński 

podczas Konwentu Powiatów Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Giżycku. 
Wśród wielu tematów dotyczących naszego regionu znalazły się m.in. start-up’y.  

b) Starosta olsztyński wraz z innymi samorządowcami z województwa warmińsko-
mazurskiego wziął udział w Międzynarodowym Zgromadzeniu Ogólnym Cittaslow 
International, które odbyło się w Parmie we Włoszech. W programie znalazł się panel 
dotyczący rzek i jezior na terenie sieci Cittaslow. Nie zabrakło okazji do promocji 
Mikołaja Kopernika na Warmii i Mazurach. 

Współpraca z organizacjami pozarządowymi: 
Podczas XV Warmińskiego Kiermasu Tradycji, Dialogu i Zabawy w Bałdach, 1 lipca, 

czternastu przedsiębiorców i twórców regionalnych otrzymało certyfikaty Warnijskiego 
Kunsztyku. Wyróżnienie i prawo do używania znaku przyznało Stowarzyszenie Szlak Świętej 
Warmii, które ma promować lokalne produkty. 
Sprawy z zakresu promocji powiatu: 

1) Z okazji 100-lecia ukazania się na rynku wydawniczym „Ilustrowanego przewodnika 
po Mazurach Pruskich i Warniji” dr. Mieczysława Orłowicza (był to pierwszy 
książkowy przewodnik turystyczny po naszym regionie) Powiat Olsztyński wydał 
kolejną pozycję czytelniczą z serii „Biblioteczki Świętej Warmii”. Jest to książka 
pt. "Po Świętej Warmii z Mieczysławem Orłowiczem. Ilustrowany przewodnik dawny 
i współczesny". W Starostwie Powiatowym w Olsztynie 29 czerwca odbyła 
się konferencja prasowa poświęcona publikacji.  

2) Na Trakcie Biskupim w Bałdach 1 lipca został odsłonięty nowy obelisk – poświęcony 
Mikołajowi Kopernikowi w 550. Rocznice urodzin wielkiego astronoma i Warmiaka. 
Fundatorem pamiątkowego obelisku jest starosta olsztyński. Laudację wygłosił Jerzy 
Laskowski, przewodniczący Rady Powiatu w Olsztynie.  
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3) Około 15 tys. widzów przyciągnął tegoroczny, IX Rodzinny Piknik Lotniczy 
„Pod niebem Mikołaja Kopernika” w Gryźlinach. W programie pokazów lotniczych 
znalazły się m.in. efektowne przeloty Jurgisa Kairysa, Artura Kielaka oraz akrobacje 
śmigłowcowe Marii Muś. Na ziemi swój najnowszy sprzęt bojowy prezentowała 
16. Pomorska Dywizja Zmechanizowana i żołnierze z 4. Warmińsko-Mazurskiej 
Brygady Obrony Terytorialnej. Gościem specjalnym był kapitan Tadeusz Wrona. Były 
atrakcje dla dzieci, bogata oferta gastronomiczna oraz stoiska prozdrowotne NFZ, 
Sanepidu i RCKiK.  

4) Przy wsparciu finansowym i rzeczowym Powiatu odbyły się wydarzenia kulturalne 
i sportowe: 

 Turniej Piłki Plażowej Kobiet 
 VII Plener artystyczny w Głotowie 
 Festiwal Piosenki Ludowej i Biesiadnej „U noju na Warniji” w Gietrzwałdzie 
 Zawody Spinningowe o Puchar Łyny w Dobrym Mieście 
 32. Mecz Polska-Niemcy w Naterkach 
 Maraton Kolarski „Warnija-Szlakami Warmii” 
 XXII Festyn „Lato z Gimem” 
 Warmiński Konkurs Piw Domowych Dywity  
 Piknik Krwiodawstwa w Olsztynie – Akcja HDK 4 Heroes 

W najbliższym czasie odbędą się: 
 Warmińska Uczta Pierogowa w Biesowie 12.08. 
 Festyn w Prejłowie 12.08. 
 Powiatowo-Gminne Dożynki w Biskupcu 27.08. 

Aktywność starosty olsztyńskiego: 
Od ostatniej sesji Rady Powiatu w Olsztynie Starosta Olsztyński wziął udział 

w 89 spotkaniach w urzędzie i poza nim. 
 
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie (zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla powiatu). W okresie od ostatniej Sesji Rady 
Powiatu nie wpłynęła żadna interpelacja.  

Pan Przewodniczący poinformował również, że zapytania składa się na piśmie 
w sprawach aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym 
stanie faktycznym (zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego). W okresie od ostatniej 
Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne zapytania. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty? 
Pan Stanisław Trzaskowski zapytał o przebieg spotkania z wójtami i burmistrzami, 

szczególnie z Burmistrzem Dobrego Miasta. Radny powiedział, że wnioskuje, że takie 
spotkanie się nie odbyło wobec czego chciałby wiedzieć z jakiego powodu? Pan Trzaskowski 
zapytał o wyjazd w ramach Cittaslow, poprosił o przybliżenie idei Cittaslow. Radny zapytał 
w jaki czynny sposób Powiat wspiera działania w ramach programu Cittaslow. Radny zapytał 
także, czym kierował się Zarząd wybierając te, a nie inne tematy do wniosków, które mają być 
złożone? Pan Trzaskowski wspomniał, że w dalszym ciągu nie ma wieloletniego planu 
inwestycyjnego, więc co decydowało o tym, że złożono takie, a nie inne wnioski? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w sprawozdaniu nie zostało ujęte spotkanie 
z Burmistrzem Dobrego Miasta, ponieważ nie było takiego spotkania. Pan Starosta powiedział, 
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że ma bezpośrednią relację z burmistrzem i współpraca odbywa się na dobrym poziomie. 
Za przykład współpracy pan Abako podał inwestycję polegającą na przebudowie drogi 
powiatowej od m. Dobre Miasto do m. Swobodna wraz z budową ścieżki rowerowej przez 
gminę Dobre Miasto. Teraz jest modernizowane torowisko od m. Gutkowo do Dobrego Miasta 
w związku z tym pojawiła się szansa poszerzenia wiaduktu o 4 m. i zrobienie ścieżki pieszo-
rowerowej pod wiaduktem. Tam był najniebezpieczniejszy zakręt. Pan Starosta powiedział 
także, że przy współpracy z gminą Dobre Miasto realizowana jest dokumentacja dotycząca 
drogi powiatowej łączącej m. Kłódka z m. Swobodna. Będzie to ciąg, który skróci drogę 
z Olsztyna nad jezioro Limajno. Po wybudowaniu drogi planowane jest przekazanie gminie 
Dobre Miasto utrzymania drogi od Dobrego Miasta do m. Kłódka. Droga jest ciężka 
w utrzymaniu, bo jest to droga z wieloma bagnami, jeziorkami, co skutkuje tym, że w czasie 
zimy jest tam duże oblodzenie.  

Odnosząc się do pytania dotyczącego Cittaslow pan Starosta powiedział, że do sieci 
Powiat przystąpił w tej kadencji. Pan Abako powiedział, że ciszy się z tego, że można wspólnie 
z miasteczkami Cittaslow na Warmii i Mazurach realizować zadania „spokojnego życia”.  
Pan Starosta przypomniał, że jak rozpoczynała się współpraca to zabiegał o to, żeby zadbać 
o jakość powietrza na terenie miasteczek Cittaslow. Spokojne życie polega też na zdrowym 
życiu. W tej chwili cały program na następną projekcję pieniędzy unijnych jest poświęcony 
czystemu powietrzu. Powiat cały czas bierze czynny udział w życiu stowarzyszenia w zakresie 
wspólnej promocji stowarzyszenia, jak też w pracach zarządu i spotkaniach organizowanych 
na Warmii i Mazurach, a także w Polsce.  

Odpowiadając na pytanie odnośnie wniosków pan Starosta powiedział, że taki wybór 
wynika z głębokiej analizy potrzeb dokonanej przez Zarząd i Powiatową Służbę Drogową. 
Ważnym czynnikiem jest też posiadanie dokumentacji na poszczególne drogi, a także sposób 
i chęć realizacji tych zadań przez poszczególne gminy. Czynnikiem głównym była chęć 
współpracy gmin, a także to, czy jest dokumentacja oraz potrzeby i zagrożenia. Wśród 
wniosków pojawiła się budowa bursy, bo do końca 2029 r. Powiat musi oddać właścicielowi 
obiekt w Smolajnach. Bez bursy Zespół Szkół Rolniczych w Smolajnach praktycznie 
nie istnieje. Obecnie szkoła mogłaby mieć jeszcze więcej chętnych do nauki, ale ma tylko 
40 miejsc w bursie, więc nie może zwiększyć naboru zewnętrznego. Obecnie jest taka 
tendencja, że młodzież z Olsztyna oraz z innych powiatów chętnie podejmuje naukę w szkole 
w Smolajnach.  

Odpowiadając na pytanie odnośnie współpracy z wójtami i burmistrzami pan Starosta 
powiedział, że sam osobiście z wieloma współpracuje. Ostatnim takim elementem współpracy 
jest przekazanie w użytkowanie trzech dróg powiatowych gminie Jeziorany (za zgodą Rady 
Powiatu). Gmina pozyskała 8.600.000 zł na rozbudowę jednej z dróg prowadzącej do Lidzbarka 
Warmińskiego. Droga w części została już wyremontowana przez Powiat Lidzbarski. 
Burmistrz Jezioran będzie składał pismo do Zarządu o realizację na przyszły rok tego 
porozumienia. Sam burmistrz zadeklarował kwotę 1,5 mln złotych, czyli będzie 10.100.000 zł, 
a potrzebne jest 14.400.000, co znaczy, że w przyszłym roku ze swojego budżetu trzeba będzie 
wygospodarować ponad 4 mln złotych, aby móc zrealizować zadanie na terenie gminy 
Jeziorany. Pan Starosta przypomniał, że gmina Jeziorany w tej kadencji nie miała żadnej 
inwestycji drogowej. Pan Abako nawiązał także do planowanego przekazania gminie 
Gietrzwałd odcinka drogi powiatowej. Pan Starosta powiedział, że Powiat ma możliwość 
złożenia tylko trzech wniosków, 2 z nich składane są na drogi.  

Pan Bogumił Kuźniewski zapytał jak wygląda stan zaawansowania prac dotyczących 
budowy hali sportowej w Olsztynku? Radny powiedział, że wie, że na pierwszy etap 
są zarezerwowane pieniądze. Radny zapytał, czy jest ogłoszony przetarg, jakie są szanse 
budowy/realizacji pierwszego etapu, w jakim okresie to może być zrealizowane? 
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Pan Stanisław Trzaskowski podsumowując odpowiedź pana Starosty na pytanie 
odnośnie spotkania z burmistrzem Dobrego Miasta powiedział, że rozumie iż informacji 
o spotkaniu nie było, bo nie było spotkania. Radny zapytał jak wygląda realizacja porozumienia 
dotyczącego opracowania zmiany planu miejscowego w m. Smolajny? Radny zapytał także 
jak wygląda sprawa realizacji długoletniej inwestycji w Smolajnach, która miała rozpocząć 
się od budowy stajni? 

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie radnego Kuźniewskiego powiedział, 
że Zarząd zatwierdził, co w pierwszym etapie będzie budowane. Planowana jest budowa 
z tzw. opcją poszerzającą, bo nie wiadomo, na co te 15 mln złotych wystarczy. Pan Abako 
powiedział, że program rządowy jest na tyle elastyczny, że można negocjować. Planowana była 
budowa całej hali, ale ze względu na to, że rynek i aktualna sytuacja jest niepewna, to być może 
za zaplanowane pieniądze nie da się tego zrobić. Planowane są starania o kolejne środki, czy to 
ze źródeł ministerstwa sportu, czy marszałka, by dokończyć budowę w II etapie. Teraz 
najważniejsza jest dokumentacja. Przetarg będzie ogłoszony we wrześniu. Jak podpisze się 
umowę z wykonawcą, to będzie można przystąpić do realizacji inwestycji. I zarząd i Rada 
Powiatu jest za tym, aby tą inwestycję realizować, kontynuować. Przy elastyczności programu 
rządowego Powiat jest w stanie rozpocząć inwestycję (najpierw robiąc dokumentację).  

Odpowiadając na pytanie radnego Trzaskowskiego pan Starosta powiedział, że nie było 
spotkania, ale była wymieniana korespondencja z gminą Dobre Miasto. Była też opinia 
Powiatowej Służby Drogowej w sprawie realizacji zadania dotyczącego przebudowy 
powiatowej drogi.   

Odnosząc się do pytania odnośnie planu miejscowego pan Starosta powiedział, że plan 
jest w tej chwili w uzgodnieniu w Starostwie Powiatowym w Olsztynie, jest więc na końcowym 
etapie uchwalania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Pan Abako 
wspomniał, że w tej chwili na działce w Smolajnach są realizowane prace archeologiczne. 
Są przygotowania do tego, aby móc wypełnić wszystkie kwestie, aby można było złożyć 
wniosek o środki finansowe. Stąd też decyzja Zarządu, aby złożyć wniosek o budowę bursy 
do rządowego programu. Pan Starosta powiedział, że Powiat jest przygotowany do tego, 
że zanim się konkursy rozstrzygną, to będzie plan miejscowy, będzie pogram funkcjonalno-
użytkowy, a także będą już badania archeologiczne. To wszystko spowoduje, że Powiat będzie 
gotowy do realizacji zadania polegającego na budowie bursy (to I etap, stajnia będzie 
w etapie II). Pan Starosta powiedział, że wierzy w to, że w roku 2024 Powiat rozpocznie 
również budowę stajni, na której budowę planowane jest pozyskanie środków z programów 
rządowych związanych z edukacją. Podsumowując pan Abako powiedział, że zamieniono 
etapy i stajnia będzie budowana w etapie II.  

Pani Anna Klewiado zapytała na jakim etapie jest realizacja inwestycji drogowej 
Różynka-Cerkiewnik? Radna powiedziała, że miała to być wspólna realizacja inwestycji 
ze środków: powiatu, Lasów Państwowych i gminy Świątki. Pani Klewiado powiedziała, 
że wie, iż Wójt Gminy Świątki deklaruje dofinansowanie inwestycji z budżetu gminy.   

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że z wypowiedzi pana Starosty rozumie, 
że zmiany do planu będą uchwalone w tym roku (pomimo, że jest już półroczne opóźnienie, 
gdyż wg porozumienia plan miał być uchwalony do końca I kwartału tego roku).  

Nawiązując do tematu dróg radny odniósł się do drogi Kłódka-Swobodna i powiedział, 
że namawiałby by wspólnie z gminą Dobre Miasto zrobić analizę jeziora Limajno tj. zbadać 
ile zanieczyszczeń/turystów może jeszcze przyjąć. W tej chwili plaża w m. Swobodna jest 
zakorkowana. Zdaniem radnego, to jest zbyt małe jezioro, aby pomieścić takie tłumy. Radny 
powiedział, że w trosce o jezioro Limajno powinno się przeanalizować, czy faktycznie 
jest potrzebne zachęcanie dodatkowych turystów.  

Pan Andrzej Moszczyński zapytał na jakim etapie realizacji jest droga od DK16 przez 
Wipsowo do Jezioran? Czy jest już znana cena, czy jest gotowy projekt? 
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Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie w sprawie drogi Różynka-Cerkiewnik 
powiedział, że w zeszłym roku było realizowane to zadanie tj. materiałem z przebudowy trasy 
kolejowej wzmocniono drogi. W tym roku planowane są kolejne działania. Materiał, który jest 
do tego wykorzystywany jest dobrym materiałem, ale zawiera dużo kruszywa kolejowego. 
Będzie położona powierzchnia tzw. jezdna – drobne kruszywo, które zgęści się z grubszym 
i razem będzie stanowiło twardą nawierzchnię do jeżdżenia. W m. Różynka Powiat w kadencji 
2010-2014 wykonał fragment asfaltu (pieniędzy starczyło na połowę realizacji). Pan Starosta 
wie, że mieszkańcy chcieliby dokończenia tej inwestycji, w związku z tym wraz z wójtem 
podjęto decyzję, że będzie na całości położony asfalt. Nadleśnictwo Kudypy dołoży 100 tys. zł, 
Powiat i gmina dołożą po 50 tys. zł. Za tą kwotę planowane jest położenie brakującego asfaltu 
w m. Różynka. Pan Starosta powiedział, że realizacja zadania planowana jest w okolicach 
września.  

Odnosząc się do pytań odnośnie drogi Kłódka-Swobodna i jeziora Limajno pan Abako 
powiedział, że za kadencji pana Trzaskowskiego została zbudowana piękna plaża i na nią ludzie 
chcą przyjeżdżać. Realizowana droga rozwiązuje przede wszystkim problem transportu 
w gminie Dobre Miasto, ponieważ dojeżdżając do m. Knopin, Swobodna autobus żeby 
dojechać do Kłódki musiał zawracać i jechać z powrotem do Dobrego Miasta. Po zrealizowaniu 
zadania autobus będzie mógł wykonać pętlę - jechać Knopin 1, Knopin 2, Swobodna, Kłódka, 
Cerkiewnik, Barcikowo, Dobre Miasto. Nie trzeba będzie nadrabiać kilkunastu kilometrów 
żeby realizować zadanie transportowe. To jest główna przyczyna planowanego zadania. 
Nawiązując do wypowiedzi radnego Trzaskowskiego pan Starosta powiedział, że zgłosi 
podnoszony problem dotyczący jeziora Limajno. Jednocześnie pan Abako powiedział, że ma 
wrażenie, że turyści odpoczywający nad jeziorem nie zanieczyszczają go, gdyż była tam 
wybudowana kanalizacja, jezioro jest czyste. Duża liczba populacji stwarza zagrożenie 
zanieczyszczeń, ale są to zanieczyszczenia usuwalne, bytowe, które nie zagrażają.  

Odpowiadając na pytanie radnego Moszczyńskiego pan Starosta powiedział, że w tej 
chwili realizowana jest dokumentacja. Nie wiadomo jeszcze ile inwestycja będzie kosztowała.  
Po wykonaniu dokumentacji planowane są rozmowy z burmistrzami Barczewa i Jezioran, 
na temat etapów realizacji zadania. Pan Abako wspomniał, że dobrze współpracuje 
się z Nadleśnictwem Wipsowo, które w ramach wsparcia projektowego przekazało kolejne 
300 tys. zł na wzmocnienie dróg (innych niż ta, która obecnie jest w dokumentacji). 
Pan Starosta powiedział, że współpraca z Lasami Państwowymi jest na bardzo dobrym 
poziomie.  

Pan Marian Piwcewicz nawiązał do spotkań, które odbywały się na posiedzeniach 
Zarządu z wójtami i burmistrzami w sprawie dofinansowania inwestycji w przyszłości. Radny 
zapytał, czy zobowiązania, które deklarują wójtowie i burmistrzowie są spisane na piśmie 
w porozumieniach, które są gwarancją, że w następnych latach w budżetach tych gmin 
te pieniądze się znajdą? Radny zapytał, czy są to tylko deklaracje słowne, czy też są podpisane 
dokumenty, które gwarantują, że nawet jak zmieni się władza, to te zobowiązania będą 
realizowane? Zdaniem radnego powinno to być skonkretyzowane na piśmie.  

Drugie pytanie radnego dotyczyło modernizacji drogi na odcinku Gietrzwałd – Łajsy. 
Radny zapytał, czy to jest droga przy której planowana jest inwestycja firmy Lidl – centrum 
logistyczne? Czy to jest droga, którą tiry będą zwozić rocznie z całej sieci Lidla 145 tys. ton 
śmieci? Pan Piwcewicz powiedział, że to jest o tyle istotne, że parametry drogi, która w tej 
chwili jest nie odpowiadają parametrom na takie obciążenia. 

Trzecie pytanie radnego dotyczyło strzelnicy w Powiecie, która ma być wybudowana 
z dofinansowania z MON-u w gminie Purda. Radny zapytał, czy będzie to strzelnica 
zbudowana w terenie, czy wirtualna, która jest w szkole w Dobrym Mieście? Nawiązując 
do tematu strzelnic radny zapytał jakie jest wykorzystanie zbudowanej już wirtualnej 
strzelnicy?  
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Czwarte pytanie radnego dotyczyło synagogi w Barczewie, która otrzymała 
1.274.000 zł z programu rządowego. Pan Piwcewicz zapytał ile w sumie na ten obiekt 
pozyskano pieniędzy, ile pieniędzy zostało zagospodarowane? 

Piąte pytanie pana Piwcewicza dotyczyło informacji z Zarządu, iż zgłoszono wniosek 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania dla terenu obejmującego działki 
powiatowe w Biskupcu. Powiat planował przeznaczyć te działki pod zabudowę mieszkalną 
wielorodzinną. Radny powiedział, że rozumie, iż jest zainteresowanie ze strony dewelopera, 
który chciałby postawić tam bloki. Pan Piwcewicz powiedział, że jest to teren gminy Biskupiec, 
więc zagospodarowanie opracowuje gmina, a Powiat może tylko wnioskować.  

Szóstą poruszaną przez radnego kwestią była budowa centrum muzycznego w Wadągu. 
Radny powiedział, że wszystkie tego typu obiekty powinny w jakiś sposób również prowadzić 
działalność komercyjną, zarabiać, by bilansować koszty działania. Planując budowę obiektu 
winno się dążyć do optymalizacji kosztów zarówno samej inwestycji, jak i utrzymania obiektu 
w przyszłości. Służyć temu powinna rzetelnie przygotowana koncepcja funkcjonalno-użytkowa 
obiektu. Radny powiedział, że ponieważ szkoła nie spełnia pewnych wymogów, nie dostaje 
z ministerstwa kultury dofinansowania. Pan Piwcewicz nawiązał do tego, że gminy się starzeją, 
a młodzi wyjeżdżają, liczba mieszkańców spada i czy nie warto byłoby w związku z tym 
zamiast budować „szklane pałace” budować domy spokojnej starości. Radny wspomniał 
o prywatnym domu, który powstał w Stawigudzie. Zapytał także jaka jest kolejka do tego, aby 
otrzymać miejsce w domu pomocy społecznej? Czy nie zasadne byłoby pobudowanie przez 
Powiat domu pomocy społecznej o wyższym standardzie? Radny dopytał, czy nie powinniśmy 
również wystąpić o dofinansowanie do DPS-ów, które już funkcjonują? Dofinansowanie takie 
można byłoby przeznaczyć na wyposażenie domów w sprzęt, aby domy stały się przyjazne dla 
mieszkańców.  

Siódmym poruszanym przez radnego tematem było funkcjonowanie spółki 
Fotowoltaika. Radny nawiązał do majowego posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
i przedstawionego przez prezesa spółki ogólnego rozliczenia z 2022 roku. Rozliczenie 
to wykazywało kilkanaście tysięcy zysku, który wygenerowała spółka.  Radny wspomniał 
o szczegółowym przedstawieniu bilansu rozliczenia 2022 roku, takiego jakie zostało 
przedstawione w roku 2021. Radny powiedział, że oczekuje szczegółowego rozliczenia spółki 
Fotowoltaika.  

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie dotyczące spółki Fotowoltaika 
powiedział, że spółka co roku składa sprawozdanie, do którego można zajrzeć i zobaczyć kiedy 
były starty, a kiedy ich nie było. Pan Starosta powiedział, że po decyzji Rady Powiatu, a także 
Rady Gminy Stawiguda spółka od kilku lat nie przynosi strat. Jest zarządzana w taki sposób, 
że są perspektywy zysków. Pan Starosta powiedział, że jeżeli radny będzie miał pytanie, 
to spróbujemy sprecyzować to pytanie i odpowiedzieć na piśmie. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące DPS-ów pan Starosta powiedział, że na dzisiejszy 
dzień nie ma planów budowy takich domów, bo Powiat ma ich 6 (5 domów plus 1 filia). Domy 
te mają bardzo wysoki standard, są jednymi z najlepszych DPS-ów prowadzonych przez 
samorządy na terenie województwa. Niektóre z nich mają specjalizację np. psychiatryczną. 
Aktualnie w DPS w Barczewie są wolne dwa miejsca. Jeżeli chodzi o domy specjalistyczne, 
to faktycznie jest taka sytuacja, że podopieczni oczekują na wolne miejsce w takim ośrodku.  

Odnosząc się do pytania odnośnie nieruchomości w Biskupcu pan Starosta powiedział, 
że ideą Zarządu, całej rady jest odblokowanie terenów, by można było je sprzedać, a zarobione 
pieniądze przeznaczyć na rozwój Powiatu. Takie nieruchomości Powiat posiada na terenie 
gminy Biskupiec. Aktualnie tereny w gminie Biskupiec nie są gruntem, który mógłby przynieść 
korzyści inwestycyjne, więc wystąpiono do burmistrza o rozpoczęcie procedury 
przekształcenia tego terenu, czyli zmiany planu miejscowego. Burmistrz odpisał, że na tą 
chwilę jest to niemożliwe, bo są tam działki rolne, lasy. Pismem zapoczątkowano to, 
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by burmistrz mógł rozpocząć proces dotyczący planu miejscowego. Planowane jest zrobienie 
z tych terenów nieruchomości, które będą atrakcyjne do zabudowy.  

Odpowiadając na pytanie dotyczące szkoły muzycznej w Wadągu pan Starosta 
powiedział, że zapotrzebowanie młodych ludzi, którzy chcą rozwijać swoje pasje jest duże. 
Ze względu na bardzo duże zainteresowanie młodzieży zwiększony został nabór do klas 
pierwszych. Pan Starosta powiedział, że budowa szkoły jest wynikiem realizacji potrzeby 
poprawienia edukacji najmłodszych mieszkańców Powiatu. Pan Starosta nawiązał do sposobu 
rozpatrywania złożonego przez Powiat do programu rządowego Polski Ład wniosku o budowę 
centrum.  

Odnosząc się do pytań dotyczących drogi Gietrzwałd-Łajsy pan Starosta powiedział, 
że firma Lidl zadeklarowała wybudowanie 900 metrów tej drogi, ale do m. Łajsy brakuje około 
2 km tej drogi w związku z powyższym złożono wniosek po to, aby kontynuować drogę dalej 
do Łajs (aby nie był to tylko ten krótki odcinek do przedsiębiorcy). Pan Abako powiedział, 
że jest to jedna z gorszych dróg w Powiecie, celem jest poprawa bezpieczeństwa. Pan Starosta 
powiedział, że nie zgadza się z radnym w stwierdzeniu, że do centrum dystrybucji będą 
zwożone śmieci. Pan Abako powiedział, że będzie tam zwożony towar - recykling. Pan Starosta 
podziękował firmom, które dbają o środowisko, bo dzięki ich działaniom żyjemy w zdrowym, 
lepszym środowisku. Pan Abako wspomniał o przepisach unijnych i polskich które mówią 
o tym, że trzeba osiągnąć 60% recyklingu. Firma, która wybuduje się w Gietrzwałdzie jest na 
najwyższym światowym poziomie w zakresie recyklingu. Surowiec, który zostanie 
przywieziony do tej firmy, zeskładowany i wywieziony zaraz po napełnieniu odpowiednich 
kontenerów reprezentuje politykę, która powinna być realizowana. Będzie to recykling, 
na który my konsumenci codziennie mamy wpływ: papier, folia, żywność. To nie są elementy, 
które mogłyby szkodzić środowisku. Firma ma dyrektywy i musi wykazać się recyklingiem 
opakowań, jeżeli tego nie zrobi, to będzie musiała płacić ogromne kary za zanieczyszczenie 
środowiska. Dyrektywy unijne i przepisy polskie narzucają firmom wykazanie 
się odpowiednim zwrotem opakowań surowców wtórnych w swoich firmach.  

Odnosząc się to pytań dotyczących synagogi pan Starosta powiedział, że w tej chwili 
jest etap rozstrzygnięcia przetargu. Wydaje się, że jest oferta, która byłaby satysfakcjonująca. 
Są 2 mln, a oferta najniższa wynosi 2.100.000 zł. Ogólnie na synagogę pozyskano 2.300.000 zł 
(w tym 1 mln z fundacji Most the most, prawie 1.300.000 zł z programu rządowego – zabytki). 
Całość kosztu rewitalizacji synagogi to 3.300.000 zł.  

Odnosząc się to pytań dotyczących strzelnicy pan Starosta powiedział, że odpowiedzi 
udzieli pani Wicestarosta.  

Pani Joanna Michalska-Reda powiedziała, że program „Strzelnica w powiecie” jest 
programem ogłoszonym przez ministra obrony narodowej. Jest to strzelnica klasyczna, czyli 
nie wirtualna i nie pneumatyczna. Jest to typ strzelnicy, którego na terenie powiatu, 
województwa jest niewiele. Jest możliwość skorzystania ze współpracy z Krajowym 
Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa (KOWR), który zaproponował nieodpłatne przekazanie 
gruntu, na którym ta strzelnica mogłaby stanąć. Wymaganiem programu jest pozytywna 
akceptacja Wojskowej Akademii Technicznej. Taką pozytywną opinię już mamy. Opinia 
ta wskazuje budowę strzelnicy typu 3 rozbudowanego, czyli jest to strzelnica o długości osi 
200, 100, 50 i 25. Obszar, który Powiat ma pozyskać od KOWR-u to 2,86 hektara w gminie 
Purda zlokalizowanego w środku lasu, co stanowi duży komfort przy zabezpieczeniach. 
Do pozyskania jest 5 mln złotych, wkład samorządu wynosi 20%. Pani Wicestarosta 
powiedziała, że szkoła w Dobrym Mieście ma klasę mundurową, natomiast szkoła w Biskupcu 
zaczęła przygotowania do utworzenia takiej klasy. Za parę lat będzie obowiązek, by takie klasy 
miały nie tylko wirtualne strzelnicy, lecz właśnie klasyczne, by realizować tam zajęcia. 
W projekcie jest wpisany wymóg, aby dostępność do strzelnicy w liczbie 80 h miało 
m. in. wojsko, WOT. W projekcie jest też przewidziane 20 h dla jednostek powiatu (jako szkół), 
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a kolejne 20 h dla organizacji strzeleckich, które mają do tego uprawnienia. Proces jest 
zaawansowany, bo konkurs został ogłoszony pod koniec czerwca. Składanie wniosków jest 
do 15 września. Wszystkie prace są prowadzone tak, by do 15 września zdążyć z wnioskiem 
i wymogami, jakie mają być we wniosku zawarte.  

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie dotyczące zabezpieczenia ze strony gmin 
powiedział, że gospodarze poszczególnych samorządów realizując budżety roczne nie mogą 
zagwarantować bezpośredniego finansowania w latach kolejnych, dlatego są podpisywane listy 
intencyjne zawierające intencję realizowania zadania. W historii Powiatu Olsztyńskiego raz 
tylko zdarzyło się, że jedna z gmin nie zrealizowała umowy i nie zwróciła powiatowi 50 tys. 
zł. Pan Starosta powiedział, że głęboko wierzy, że realizacja całości współpracy z wójtami i 
burmistrzami jest na tyle dobra, że nie ma żadnego problemu, by wierzyć kolegom 
samorządowcom, że zadania będą realizowane. Celem tych działań jest poprawa 
bezpieczeństwa i jakości życia mieszkańców. 

Pani Joanna Michalska-Reda uzupełniła wypowiedź pana Starosty odnośnie szkoły 
muzycznej i budowy centrum kultury. Pani Wicestarosta zwracając się do radnego Piwcewicza 
powiedziała, że odkąd istnieje szkoła muzyczna, to cały czas ma subwencje. Jest to szkoła 
finansowana z subwencji, które otrzymuje na swoją działalność. Pani Michalska-Reda 
opowiedziała o koncercie w Filharmonii Olsztyńskiej, w którym udział brał zespół stworzony 
przez nauczyciela powiatowej szkoły muzycznej.  

Pan Marian Piwcewicz odniósł się do subwencji na szkołę muzyczną, a także 
subwencji na szkołę rolniczą w Smolajnach. Radny odniósł się także do oceny składanych 
wniosków w sprawie budowy hali w Olsztynku, zawartego zapisu, że jest to działanie przeciw 
chorobie Covid-19. Pan Piwcewicz poruszył również temat budowy szkoły muzycznej 
w Wadągu, planów wybudowania tylko stanu surowego i dopiero poszukiwania środków 
na dalsze etapy. Radny odniósł się także do remontowanego budynku na ul. Dąbrowszczaków, 
w którym siedzibę ma mieć Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Pan Piwcewicz 
nawiązał do historii zakupu budynku Cefarmu przy ul. Bema 5 (siedziby starostwa) 
i powiedział, że zakładano wtedy, że będą tu mieściły się wszystkie jednostki. W czasie 
ostatnich kadencji przeniesiono z budynku do innego lokum Powiatową Służbę Drogową oraz 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Radny zapytał, czy pomieszczenia po tych jednostkach 
są wykorzystywane, czy tak rozrosła się administracja, że trzeba część jednostek wyprowadzać 
poza budynek? Radny nawiązując do kosztów utrzymania budynków powiedział, 
że utrzymanie i eksploatacja wybudowanych budynków będzie wymagała finansowania 
z budżetu Powiatu.  

Pan Lech Nitkowski zaproponował, by radny Piwcewicz umówił się na spotkanie 
z panią Wicestarostą i panem Starostą, aby omówić poruszane kwestie. Radny wspomniał 
o wzroście liczby pracowników administracyjnych z powodu delegowania do powiatów 
kolejnych zadań.  

Pan Bogumił Kuźniewski zaproponował, by osoby, które zabierają głos szanowały 
czas innych i konstruowały konkretne pytania, a nie wypowiadały długie opinie.  

Pan Andrzej Abako odnosząc się do poruszanych przez radnego Piwcewicza kwestii 
powiedział, że jak powstawał powiat, to był on powiatem około 100 tys, w tej chwili Powiat 
Olsztyński liczy 130 tys. mieszkańców, w związku z powyższym trzeba zapewnić odpowiednią 
obsługę mieszkańców, których jest coraz więcej. Trzeba myśleć perspektywicznie o tym, aby 
pozyskiwać nieodpłatnie obiekty (nawet jeśli wymagają rewitalizacji), a nie wydawać środki 
finansowe na ich zakup. Pan Starosta powiedział, że celem tych działań jest zapewnienie jak 
najlepszej obsługi mieszkańców.  

Pan Marian Piwcewicz odniósł się do wypowiedzi radnego Nitkowskiego, a następnie 
radnego Kuźniewskiego.  
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W związku z brakiem innych głosów w dyskusji pan Jerzy Laskowski zamknął 
omawianie 3 punktu obrad.  

 
 

Pkt 4. Realizacja budżetu Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Skarbnik o uzasadnienie zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany w uchwale zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok łącznie z autopoprawką. 
Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany budżetu, które zostały przekazane radnym zostały 
uzupełnione o autopoprawkę. W ramach zaproponowanych zmian budżetu powiatu dochody 
zwiększą się o kwotę 4.878.165,60 zł i będą po autopoprawce wynosiły 175.026.610,89 zł, 
wydatki zwiększą się o kwotę 4.878.165,60 zł i będą po autopoprawce wynosiły 
200.971.233,91 zł. Planowany deficyt pozostanie bez zmian. Pani Skarbnik przedstawiła 
proponowane zmiany w budżecie Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok wraz autopoprawką. 
Pani Lucyna Kozikowska poprosiła o przyjęcie proponowanych zmian łącznie z przygotowaną 
autopoprawką. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej Pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie wraz z autopoprawką.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok wraz z autopoprawką.  

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne:  
ZA (20) Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, 
Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, 
Jarosław Wolak, Artur Wrochna  
BRAK GŁOSU (1)  
Andrzej Abako  
NIEOBECNI (4)  
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok (druk nr 323) 
wraz z autopoprawką.  
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa 
Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy 
Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, 
Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Abako 
NIEOBECNI (4) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/437/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok.  

Załącznik nr 4 
 
 

Pkt 5. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-
2037. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Skarbnik o uzasadnienie zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2023-2037. Pan Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu.  

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany w uchwale zmieniającej 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037 łącznie z autopoprawką. Koniczność zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynika z tego, iż dokonano zmian w zakresie limitu środków na zadaniu wieloletnim w gminie 
Purda polegającym na przebudowie drogi powiatowej 1463 od m. Klebark Wielki 
do skrzyżowania z DK 53 w m. Klewki. Zadanie to zostało pomniejszone o kwotę 0,5 mln 
złotych. Proponowane zmiany wraz z autopoprawka nie dokonują zmian wyników budżetu tego 
roku oraz lat dalszych. Pani Kozikowska  poprosiła o przyjęcie proponowanych zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego wraz z autopoprawką. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie wraz z autopoprawką.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2023-2037 wraz z autopoprawką.   
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (4) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty. 
 

 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2023-2037 (druk nr 324) wraz z autopoprawką. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-
Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
BRAK GŁOSU (4) 
Jan Dowgielewicz, Waldemar Jodko, Marian Piwcewicz, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (4) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/438/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2023-2037. 

Załącznik nr 5 
 
 
Pkt 6. Przyjęcie Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023 – 2026. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Barbarę Gugę – dyrektor Wydziału Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej o uzasadnienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026.  

Pani Barbara Guga powiedziała, że przedłożony Program Opieki nad Zabytkami 
Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026 został pozytywnie zaopiniowany przez Warmińsko-
Mazurskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Opinię tą Powiat otrzymał w czerwcu 
bieżącego roku. Prace nad programem rozpoczęły się już w 2022 roku, a pod koniec roku 
przedłożono radnym projekt programu do zaopiniowania: wniesienia uwag, poprawek. Uwagi, 
które wpłynęły zostały uwzględnione. Program określa sposób realizacji zadań ustawowych 
wyznaczonych powiatowi względem zabytków zlokalizowanych na terenie Powiatu 
Olsztyńskiego, w tym zabytków dla których Powiat jest właścicielem lub zarządcą 
na podstawie umów użyczenia, ochrony i poprawy ich stanu, zagospodarowania przestrzeni 
wokół zabytków, a także edukację, promocję dziedzictwa kulturowego. Program wpisuje się 
w dokumenty odpowiadające na poziomie województwa i powiatu jak np. strategia rozwoju 
społeczno-gospodarczego województwa warmińsko-mazurskiego, program opieki 
nad zabytkami województwa warmińsko-mazurskiego, czy strategia rozwoju powiatu 
olsztyńskiego na lata 2016-2025. Pani Guga zwróciła uwagę na kilka aspektów poruszonych 
w programie m. in. na działania Powiatu zmierzające do renowacji kapliczek warmińskich pod 
hasłem „Ratujmy kapliczki warmińskie na szlaku Świętej Warmii”. Celem tej inicjatywy jest 
rewitalizacja kapliczek zlokalizowanych na szlaku Świętej Warmii. Zostały zawarte 
porozumienia z 6 gminami i Warmińsko-Mazurskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków 
w celu wspólnej realizacji projektu pod nazwą przygotowanie dokumentacji 
do przeprowadzenia prac konserwatorskich przy 20 kaplicznych na szlaku Świętej Warmii. 
Pani dyrektor poprosiła o przyjęcie proponowanej uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji panią Krystynę Szter o przedstawienie opinii komisji.  

Pani Krystyna Szter pogratulowała pani dyrektor programu, a także nowości, które 
zostały wprowadzone. Pani Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie 
bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że jest pełen podziwu dla pracy jaka została 

wykonana. Radny zwrócił uwagę na użytą nazwę w dokumencie Kaliningrad, a powinno być 
Królewiec. Pan Trzaskowski powiedział także, że w przygotowanym dokumencie zabrakło 
podsumowania, które odnosiłoby się do powiatu, a zarazem dałoby możliwość kontrolowania, 
monitorowania. Przepisy regulują, że program ma być co dwa lata przedstawiany radzie, 
w związku z powyższym na jakiej podstawie rada może ocenić, czy program był wykonany? 
Zdaniem radnego brakuje mierników do oceny określających np. że mają być wyremontowane 
co najmniej 2-3 kapliczki. W ocenie pana Trzaskowskiego brakuje również priorytetów 
odnośnie zabytków, których właścicielem jest Powiat. Nie ma wykazu zabytków. Program 
przedstawia jak wszyscy mają ratować zabytki, a nie wspomina się o tym, jak Powiat ma 
to robić, co będzie robił. Zdaniem radnego warto byłoby określić, które zabytki Powiat uważa 
za najważniejsze. Pan Trzaskowski powiedział, że program jest programem bardzo dobrym, 
obszernym (nawet w niektórych obszarach zbyt szczegółowym), ale brakuje rzeczy, które są 
istotne i ważne. Radny zaproponował, by odłożyć sprawę do następnej sesji i uzupełnić 
program np. o mierniki i konkretne działania. Pan Trzaskowski zawnioskował o zdjęcie 
z porządku obrad tego punktu.  

Pan Laskowski powiedział, że jeżeli wniosek Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji zostanie przyjęty wówczas inne wnioski nie będą głosowane.  



 

str. 18 
 

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zamknął dyskusję 

i zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji dotyczącego projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad 
Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Stanisław Trzaskowski 
BRAK GŁOSU (2) 
Marian Piwcewicz, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (4) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 

 
Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji został przyjęty. 
 

 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 
2026 (druk nr 325). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marian Piwcewicz, Stanisław Trzaskowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Artur Wrochna 
NIEOBECNI (4) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/439/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2023 – 2026. 

Załącznik nr 6 
 
 

Pan Przewodniczący ogłosił 25 minutową przerwę w porządku obrad. 
 
 
Pkt 7. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o uzasadnienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023 (druk nr 326).  

Pan Andrzej Abako przedstawił zastępcę dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Olsztynie pana Rafała Zabłotnego. Pan Starosta powiedział, że pan Zabłotny 
przedstawi radnym zadania jakie zostały mu przydzielone do zrealizowania. Zatrudnienie pana 
Zabłotnego jest wzmocnieniem PCPR oraz wzmocnieniem Powiatu w zakresie pozyskiwania 
środków zewnętrznych.  

Pan Rafał Zabłotny powiedział, że pracuje w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 
na stanowisku zastępcy dyrektora od kwietnia bieżącego roku. Wcześniej pracował w Urzędzie 
Marszałkowskim, gdzie zajmował się funduszami unijnymi. Wraz z dyrektorem Arkadiuszem 
Paturejem ustalono plan pozyskiwania środków dla PCPR. We wrześniu będzie ogłoszony 
konkurs z zakresu wsparcia systemu pieczy zastępczej (będzie to projekt strategiczny), 
do którego Powiat planuje przystąpić. Planowany też jest udział w innych działaniach mających 
na celu np. pozyskanie środków na zakup lub remont mieszkań dla zawodowych rodzin 
zastępczych (jest potrzeba, by pozyskać jak najwięcej rodzin). Plany obejmują także 
pozyskanie środków na powiatową poradnię rodzinną, który to projekt będzie realizowany 
w partnerstwie z gminami (po to, aby uniknąć sytuacji zabierania dziecka do pieczy zastępczej).  

Następnie pan Rafał Zabłotny przedstawił uzasadnienie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. Pan Zabłotny powiedział, że powodem 
zmiany uchwały jest m. in. pismo z PFRON-u w sprawie zmiany w alokacjach i ich systemie 
przydzielania środków dla Powiatu Olsztyńskiego. Z pisma wynika, iż zwiększono kwotę 
na uczestnika w działalności warsztatów terapii zajęciowej. Przeanalizowano również 
wydatkowanie środków na wszystkich zadaniach oraz sprawdzono najistotniejsze potrzeby 
osób z niepełnosprawnością. Projekt uchwały dostał pozytywną opinię Powiatowej Społecznej 
Rady Do Spraw Osób Niepełnosprawnych. Pan Zabłotny poprosił o przyjęcie proponowanej 
uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
pana Waldemara Jodko o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 Pan Marian Piwcewicz odniósł się do zadań, które zostały przydzielone zastępcy 
dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie mówiąc, iż do tej pory zadania były 
wykonywane przez dyrektora Patureja i jego pracowników. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabieranie głosu na temat omawianego obecnie 
projektu uchwały.  
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Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marian Piwcewicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Jan Dowgielewicz 
NIEOBECNI (5) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023 (druk nr 326). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (6) 
Jan Dowgielewicz, Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Jacek Szydło 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/440/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 

Załącznik nr 7 
 
 
Pkt 8. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania związanego z modernizacją dróg 
powiatowych nr 1370N, 1425N, 1429N i 1457N znajdujących się na terenie gminy Gietrzwałd 
pn. „Modernizacja dróg powiatowych przebiegających przez obszar Gminy Gietrzwałd”.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że proponowana uchwała jest wynikiem tego, 
że Zarząd stara się wszędzie szukać środków na realizację zadań związanych z poprawą 
bezpieczeństwa dróg. Powiat składa do programu 3 wnioski, w tym dwa są drogowe. 
Wójt Gminy Gietrzwałd, po namowach Zarządu, postanowił wykorzystać możliwość i jeden 
z wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład złoży na drogę 
łączącą m. Podlejki z gminą Olsztynek. Jest to najgorszy odcinek drogi w gminie, prowadzi do 
gminy Gietrzwałd i gminy Olsztynek oraz do Guzowego Pieca. Jeżeli uda się pozyskać środki 
finansowe, to zadanie będzie realizowane wspólnie z gminą Gietrzwałd. Gmina Gietrzwałd 
złoży wniosek, ale realizacja i wkład w wysokości 50% na 50% poniesiony zostanie wspólnie.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki pana Lecha 
Nitkowskiego o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania związanego z modernizacją dróg 
powiatowych nr 1370N, 1425N, 1429N i 1457N znajdujących się na terenie gminy Gietrzwałd 
pn. „Modernizacja dróg powiatowych przebiegających przez obszar Gminy Gietrzwałd”. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne (bez użycia systemu elektronicznego). 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (6) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło, Zbigniew Szczypiński, 
Jan Dowgielewicz 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
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 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania związanego z modernizacją dróg 
powiatowych nr 1370N, 1425N, 1429N i 1457N znajdujących się na terenie gminy Gietrzwałd 
pn. „Modernizacja dróg powiatowych przebiegających przez obszar Gminy Gietrzwałd” 
(druk nr 327).  
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne (bez użycia systemu elektronicznego). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna, Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (6) 
Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Jacek Szydło, Zbigniew Szczypiński, 
Jan Dowgielewicz 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/441/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. w sprawie powierzenia Gminie Gietrzwałd realizacji zadania związanego 
z modernizacją dróg powiatowych nr 1370N, 1425N, 1429N i 1457N znajdujących się na 
terenie gminy Gietrzwałd pn. „Modernizacja dróg powiatowych przebiegających przez 
obszar Gminy Gietrzwałd”.  

Załącznik nr 8 
 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie skargi. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że procedowany będzie punkt 9. Rozpatrzenie 
skargi, który został wprowadzony do porządku obrad na wniosek Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji. Pan Przewodniczący poprosi o zabranie głosu Wiceprzewodniczącego Komisji pana 
Zbigniewa Kukucia.  

Pan Zbigniew Kukuć powiedział, że wpłynęła skarga na działania dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Grazymach. Komisja 3 sierpnia zapoznała się ze skargą i przyjęła 
stanowisko, aby pozostawić skargę bez rozpatrzenia, gdyż ma ona charakter anonimowy. Duża 
cześć skargi nie dotyczy kompetencji powiatu (duża część skargi może stanowić 
o nieprawidłowościach noszących znamiona przestępstwa w związku z powyższym cześć 
skargi została przesłana do Prokuratury Rejonowej w Olsztynie). Pan Kukuć przeczytał treść 
uzasadnienia do uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi 
na działania dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Grazymach. Pan Wiceprzewodniczący 
powiedział, że po zapoznaniu się ze skargą Komisja proponuje uznać skargę za bezzasadną. 
Pan Kukuć poprosił o przyjęcie proponowanej treści uchwały w sprawie skargi.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 

Pan Marian Piwcewicz nawiązał do historii powołania dyrektora na stanowisko, 
a także do gospodarowania mieniem. Pan Piwcewicz powiedział, że ma pretensje do Zarządu, 
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bo przez lata kadencji nikt tam nie pojechał, by na miejscu posłuchać stron, wysłuchać 
pracowników. Pan Piwcewicz powiedział, że uważa, że sytuacja na tyle nabrzmiała, że będzie 
zajmowała się nią prokuratura rejonowa, a można było temu zapobiec, gdyby Zarząd wcześniej 
się tą sprawą zainteresował.  

Pani Joanna Michalska-Reda powiedziała, że zgodnie z opinią prawników Powiat 
ma obowiązek zgłoszenia takiego zawiadomienia do prokuratury bez tzw. wglądu w sprawę, 
bez wysyłania kontroli, czy wzywania do złożenia wyjaśnień przez dyrektora PCPR, czy 
dyrektora DPS-u.  Takie czynności mogłyby mieć wpływ na sprawę, a tylko prokurator może 
stwierdzić, czy widzi tam znamiona przestępstwa. Na dzień dzisiejszy w prokuraturze 
nie podjęto żadnych działań w tym temacie.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że Zarząd interesuje się działalnością jednostek 
podległych Powiatowi Olsztyńskiemu, w tym również działalnością domów pomocy 
społecznej. Pan Starosta powiedział, że ze smutkiem patrzy na sytuację, która wydarzyła się 
w Grazymach, a wynika z anonimowego listu. Pan Starosta poinformował, że dyrektor DPS w 
Grazymach, który pracował tam od momentu powstania powiatów, skończy pracę z dniem 
29 września 2023 r. Pan Abako powiedział, że bardzo dobrze ocenia pracę dyrektora, gdyż do 
tej pory nie było żadnych skarg, a wszystkie kontrole przebiegały w sposób poprawny i 
prawidłowy. Pan Starosta nawiązał do obowiązku jaki spoczywał na starostwie, a dotyczy 
przekazania sprawy jako zawiadomienia do prokuratury.  

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi 
na działania Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Grazymach. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Krystyna Szter, Jerzy Tytz, 
Jarosław Wolak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marian Piwcewicz 
BRAK GŁOSU (2) 
Stanisław Trzaskowski, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (6) 
Jan Dowgielewicz, Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Jacek Szydło 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLV/442/2023 z dnia 10 sierpnia 
2023 r. w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowej skargi na działania 
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Grazymach. 

Załącznik nr 9 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji pana Zbigniewa Kukucia o zabranie głosu w sprawie drugiej sprawy.  
Pan Zbigniew Kukuć powiedział, że drogą mailową wpłynęło pismo zatytułowane 

jako „petycja”, ale ze względu na barki formalne planowane jest wystosowanie do adresata 
pisma z prośbą o uzupełnienie. Pan Kukuć oczytał treść proponowanego pisma (stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu).  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że przewodniczący rady powiatu nie jest organem 
i jeżeli ma podpisać takie pismo, to potrzebne jest upoważnienie od rady. Pan Przewodniczący 
zapytał, czy są głosy w dyskusji, czy radni mają uwagi, co do treści zaproponowanego pisma.  

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał dlaczego rada nie oddali pisma z przyczyn 
formalnych, bo nie ma podpisu?  

Pani Krystyna Szter zapytała, czy dobrze usłyszała, że w piśmie była mowa o księdzu? 
Radna zastanawiała się, co Powiat ma do tego? Pani Szter powiedziała, że skoro jest to pismo 
będące skargą na księdza, to być może trzeba delegować je do właściwych organów.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że jest wiele niewiadomych i nie wiadomo też, 
co z tym pismem zrobić.  

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że wypowie się jako członek Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Radna powiedziała, że zanim przystąpi się do merytorycznego 
rozpoznawania sprawy, należy najpierw zbadać pismo pod kątem formalnym. To pismo 
nie spełnia wymogów formalnych, więc w ogóle nie może być przez Komisje rozpatrywane, 
na razie trzeba doprowadzić do tego, żeby spełniało wymogi formalne. W związku 
z powyższym  wzywa się stronę do uzupełnia o podpis (pismo wpłynęło e-mailem). Komisja 
zajmie się sprawą merytorycznie, gdy pismo zostanie uzupełnione o podpis. 
 

Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Powiatu do podpisania pisma. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Marian Piwcewicz, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
PRZECIW (1) 
Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Lech Nitkowski 
NIEOBECNI (6) 
Jan Dowgielewicz, Marcin Frączek, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Jacek Szydło 

 
Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że Rada Powiatu upoważniła Przewodniczącego 

do przesłania pisma.  
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Pkt 10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował radnych, że:  
 wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 

17.07.2023 r. z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023 r.: 
 Dom Zakonny w Barczewie Prowincji św. Franciszka z Asyżu Zakonu Braci 

Mniejszych – Franciszkanów w Polsce – kwota udzielonej dotacji: 100.000,00 zł, 
 Parafia Rzymskokatolicka p.w. św. Bartłomieja w Piotraszewie – kwota udzielonej 

dotacji: 15.000,00 zł, 
 Gmina Dywity – kwota udzielonej dotacji: 37.000,00 zł. 

(stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 
19.07.2023 r. z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023 r.: 
 Gmina Dobre Miasto - kwota udzielonej dotacji: 15.000,00 zł, 
 Parafia Rzymskokatolicka Najświętszego Zbawiciela i Wszystkich Świętych – kwota 

udzielonej dotacji: 120.000,00 zł. 
(stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 
20.07.2023 r. z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023 r.: 
 Parafia Rzymskokatolicka p.w. św. Jana Chrzciciela w Orzechowie-Pluskach – kwota 

udzielonej dotacji: 90.000,00 zł, 
 Parafia Ewangelicko-Augsburska w Ostródzie - kwota udzielonej dotacji: 91.000,00 zł. 

(stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
Pan Jerzy Laskowski poinformował także radnych, że wpłynęły Sprawozdania 

z działalności Nadzoru Wodnego za rok 2022. 
 z Nadzoru Wodnego w Mrągowie (stanowi załącznik nr 14 do protokołu),  
 z Nadzoru Wodnego w Olsztynie (stanowi załącznik nr 15 do protokołu), 
 z Nadzoru Wodnego w Szczytnie (stanowi załącznik nr 16 do protokołu), 
 z Nadzoru Wodnego w Bartoszycach (stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Pan Przewodniczący powiedział również, że wpłynęło pismo ze Związku Powiatów 
Polskich przesyłające przygotowany przez Redakcję Dziennika Warto Wiedzieć specjalny 
numer podsumowujący relację ze Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich, które 
odbyło się 31 maja - 1 czerwca br. w Karpaczu (stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Pan Jerzy Laskowski wystosował wniosek do Zarządu, aby zweryfikował 
i przeanalizował pojawiającą się informację, która plasuje Powiat Olsztyński w czołówce 
w zakresie wskaźnika samobójstw wśród młodzieży. Jeżeli informacja okazałaby się 
prawdziwa, to warto byłoby zastanowić się jakie działania trzeba podjąć i kto powinien 
diagnozować tą sytuację.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Jarosław Wolak podziękował pani dyrektor Szpitala Powiatowego w Biskupcu, 

pani ordynator ortopedii, obsłudze medycznej szpitala za opiekę podczas pobytu w szpitalu. 
Radny powiedział, że uważa, że Powiat dobrze zainwestował środki.  

Radny zapytał także czy Powiat przekazując środki na dofinansowanie dożynek 
gminnych ma wpływ na ustalenie ich terminu? Radny powiedział, że za tydzień są dożynki, 
a zboże jeszcze nie jest skoszone. Pan Wolak zapytał, czy Powiat dając 10 tys. zł na każdą 
gminę ma wpływ na ustalenie terminu? Zdaniem radnego ustalony termin nie jest właściwym 
terminem.  
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Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie odnośnie terminu dożynek powiedział, 
że jak przekazywano dotację, to dożynki były ustalone na dzień 26 sierpnia. Potem gmina 
Dobre Miasto zmieniała datę na 19 sierpnia. Gmina wystąpiła do Powiatu o wsparcie, Powiat 
wsparcia w kwocie 10 tys. udzielił, ale to gmina realizuje zadanie w związku z tym Powiat 
bezpośredniego wpływu na datę nie ma.  

Pan Starosta zaprosił radnych na dożynki powiatowo-gminne, które odbędą się 
w Biskupcu w dniu 27 sierpnia.  

Pani Krystyna Szter w imieniu mieszkańców Barczewa podziękowała Wydziałowi 
Komunikacji i Transportu za szybkie załatwienie spraw, które wydawały się być niemożliwe 
do załatwienia.  

Pani Szter nawiązał także do wypowiedzi radnego Trzaskowskiego odnośnie 
przygotowanego programu opieki nad zabytkami. Radna powiedziała, że pani dyrektor pisząc 
program opieki na zabytkami opierała się przede wszystkim o ustawę dotyczącą opieki nad 
zabytkami. Pani Szter powiedziała, że radni mogli do końca grudnia ubiegłego roku zgłaszać 
swoje uwagi. Radna wspomniała, że dobrym pomysłem jest ewaluacja i pozyskiwanie środków 
zewnętrznych. Pani Szter powiedziała, że każda uwaga jest cenna i powinna być uwzględniona.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że już w części dotyczącej sprawozdania starosty 
zwrócił się z prośbą, by wyegzekwować od Spółki Fotowoltaika szczegółowe rozliczenie 
działalności za rok 2022 (tak jak w roku ubiegłym zarząd zażądał rozliczenia za 2021 rok). 
Pan Piwcewicz powiedział, że dokumenty dotyczące spółki Fotowoltaika są niezbędne 
w związku z planowaną wizytą Komisji Rewizyjnej w spółce.  

Pan Piwcewicz powiedział także, że oczekuje rozliczenia pikniku (tak jak w zeszłym 
roku przedstawiono finansowe rozliczenie).  

Radny poprosił, aby obie te informacje były szczegółowe.  
Pan Stanisław Trzaskowski odnosząc się do tematu programu opieki nad zabytkami 

powiedział, że swoje uwagi zgłosił na piśmie. Radny powiedział, że intencją jego działania jest 
to, by mrówcza, dobra praca nie poszła na marne. Zdaniem radnego zabrakło podsumowania, 
czyli czegoś co jest kwintesencją każdego programu (np. możliwość kontroli stanu zabytków 
powiatowych). Z programu będzie wiadomo z jakich materiałów trzeba zabytki remontować, 
ale nie będzie wiadomo jak kontrolować, jak rozliczać, jak nadawać nowe funkcje zabytkom, 
jak zachęcić społeczeństwo do tego, żeby o zabytki dbało. Radny powiedział, że jego zdaniem 
tych elementów zabrakło, ale program jest dobry.  

Pan Zbigniew Czabrycki wypowiedział się na temat drogi Wojtówko-Modliny. 
Jest to zdewastowany kawałek drogi i jeżeli się wjeżdża z powiatu lidzbarskiego do powiatu 
olsztyńskiego, to wygląda to tak, jakby wjeżdżało się do „trzeciego świata”. Radny powiedział, 
że wie, że zarówno 4.300.000 jak i 1.500.000 zł ze strony gminy Jeziorany, to jest duży wydatek 
w budżecie. Pozyskanie prawie 9 mln złotych, w sytuacji, gdzie na wszystkie drogi było 30 mln 
było wysiłkiem. Radny wyraził nadzieję, że Powiat skorzysta z tej szansy i nikt nie będzie 
przeciwny, co pozwoli na zrealizowanie inwestycji. Pan Czabrycki powiedział, że burmistrz 
Leszczyński był pierwszym burmistrzem, który podpisał porozumienie ze Starostą, by składać 
wnioski i je realizować. Radny zauważył, że wójt gminy Gietrzwałd też podpisuje takie 
porozumienie, co spowoduje, że inni wójtowie i burmistrzowie, też pójdą tą drogą. Radny 
podziękował za taką decyzję i powiedział, że mieszkańcy gminy Jeziorany również będą 
szczęśliwy, gdy usłyszą o tym, że fragment 4,5 km drogi zostanie wyremontowany. Aktualnie 
4,5 kilometra drogi kosztuje 14 mln złotych.   

Pan Czabrycki zaprosił także radnych na Dni Jezioran i na koncerty, które z tej okazji 
zaplanowano. 

Pani Anna Klewiado odniosła się do wypowiedzi radnego Piwcewicza odnośnie 
standardów jakie panują w domach pomocy społecznej i powiedziała, że członkowie Komisji 
Spraw Społecznych jeździli do DPS-ów m. in. do Barczewa, Jezioran, Dobrego Miasta. Z całą 
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odpowiedzialnością można powiedziecie, że dyrektorzy i pracownicy dokładają wszelkich 
starań, by pensjonariusze czuli się tam dobrze. Poprawiane są warunki lokalowe. Atmosfera 
panująca w domach jest atmosferą sprzyjającą pensjonariuszom, ich samopoczuciu. Problemy, 
które zasygnalizowali dyrektorzy zostały spisane we wnioskach, które zostały przekazane 
Zarządowi. Radna powiedziała, że jeżeli chodzi o domy pomocy społecznej, to Powiat nie ma 
się czego wstydzić. Pani Klewiado powiedziała o planowanym remoncie w DPS w Dobrym 
Mieście (stołówka).  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że dobrze by było, żeby Zarząd z tzw. wizytą 
gospodarczą pojechał do Gryźlin, odwiedził DPS-y, wtedy być może nie byłoby sytuacji takiej 
jaka jest w Grazymach (gdzie sprawa jest kierowana do prokuratury). Radny nawiązał także 
do wyborów i zasłyszanej informacji dotyczącej zmiany okręgów wyborczych do samorządu. 
Pan Piwcewicz zapytał, na jakim jest to etapie? Radny zastanawiał się, czy nie powinna odbyć 
się najpierw dyskusja na radzie na temat tego, czy taka potrzeba istnieje oraz przedstawienie 
argumentów „za” i „przeciw”.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że na jednej z poprzednich sesji mówił o okręgach 
wyborczych. Pan Laskowski powiedział, że wysłał pismo i o jego wysłaniu poinformował 
radnych na sesji. Radni dostali także informację o odpowiedzi jaką do Przewodniczącego 
przesłał komisarz wyborczy.  

Pan Andrzej Abako poinformował o przyjeździe partnerów z Niemiec – członków 
nowo wybranej rady powiatu z Osnabrück (w tym pani Wicestarosty i Zarządu), których wizyta 
zaplanowana jest od 6.09 do 9.09.2023 r. Pan Starosta poprosił radnych o czynny udział 
w zaplanowanym programie spotkań z niemiecką delegacją.  
 

Więcej głosów w dyskusji nie było w związku z powyższym pan Jerzy Laskowski 
zakończył omawianie 10 punktu porządku obrad.  
 
 
Pkt 11. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XLV sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
10 sierpnia 2023 r.  
 
 
 
Protokołowała: 
Bożena Ginc 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników starostwa i gości na XLV Sesji Rady Powiatu. 
3. Porządek obrad.  
4. Uchwała Nr XLV/437/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 

budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 
5. Uchwała Nr XLV/438/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2037. 
6. Uchwała Nr XLV/439/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu 

Opieki nad Zabytkami Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 2026. 
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7. Uchwała Nr XLV/440/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r.  zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 

8. Uchwała Nr XLV/441/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r. w sprawie powierzenia Gminie 
Gietrzwałd realizacji zadania związanego z modernizacją dróg powiatowych nr 1370N, 
1425N, 1429N i 1457N znajdujących się na terenie gminy Gietrzwałd 
pn. „Modernizacja dróg powiatowych przebiegających przez obszar Gminy 
Gietrzwałd”. 

9. Uchwała Nr XLV/442/2023 z dnia 10 sierpnia 2023 r. w sprawie pozostawienia 
bez rozpatrzenia anonimowej skargi na działania Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
w Grazymach. 

10. Projekt pisma Rady Powiatu stanowiącego prośbę o uzupełnienie braków formalnych, 
do którego podpisania Rada Powiatu w Olsztynie upoważniła Przewodniczącego.  

11. Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 17.07.2023 r. 
znak AD.5124.93.2023.mm z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023. 

12. Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 19.07.2023 r. 
znak AD.5124.121.2023.mm z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023. 

13. Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie z dnia 20.07.2023 r. 
znak AD.5124.124.2023.mm z informacją o datacjach udzielonych w I półroczu 2023. 

14. Pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z dnia 22.06.2023 r. 
- Sprawozdanie z działalności Nadzoru Wodnego w Mrągowie za rok 2022.  

15. Pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z dnia 23.06.2023 r.  
- Sprawozdanie z działalności Nadzoru Wodnego w Olsztynie za rok 2022.  

16. Pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z dnia 26.06.2023 r.  
- Sprawozdanie z działalności Nadzoru Wodnego w Szczytnie za rok 2022.  

17. Pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z dnia 22.06.2023 r.  
- Sprawozdanie z działalności Nadzoru Wodnego w Bartoszycach za rok 2022.  

18. Pismo ze Związku Powiatów Polskich z dnia 24.07.2023 r. znak Or.A.0719/206/23. 
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